
Informace obecního úřadu  
 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
 
Na veřejném zasedání zastupitelstva městyse dne 12. června 2017 zastupitelstvo 
vzalo na vědomí: 

• Rezignaci místostarosty pana Jana Pelikána 

• Slib zastupitele pana Jana Dvořáka 
 
zvolilo: 

• Místostarostku městyse Mgr. Květu Štočkovou 
 
schválilo: 

• Zprávu o hospodaření městyse k 31.5.2017, Mateřské školy a Základní školy 
za I. čtvrtletí 2017. Městys má k tomuto datu na účtech 11.417.580,82 Kč. 
 

• Rozpočtové opatření č.1 
 

• Uzavření Smlouvy o dílo s firmou AQUASYS spol. s r.o. na „Výstavbu 
inženýrských sítí pro 3 RD v lokalitě „Líšky“ 
 

• Odkoupení vybavení – nábytku – v ordinaci zubní lékařky za 33.000,00 Kč 
 

• Vybudování přístupové cesty k RD č.p.328 na pozemku p. č. 2215/1, ostatní 
plocha na vlastní náklady žadatele; z důvodu vybudování inženýrských sítí v 
pozemku, bude vlastníkovi sítí umožněna oprava při poruchách sítí 
 

• Uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene pro E.ON 
na pozemek p.č.843/1 a 843/2 v k. ú. Veselíčko u Žďáru nad Sázavou a 
p.č.2365/1 v k. ú. Jámy 
 

• Příspěvek ve výši 5000,00 Kč pro SDH Ostrov nad Oslavou na nákup dresů 
pro malé členy SDH 

 

VELKOOBJEMOVÉ KVĚTINÁČE 
 
Městys Ostrov nad Oslavou pořídil v květnu letošního roku 11 kusů 
velkoobjemových květináčů, které byly umístěny namísto provizorních skruží na 
parkoviště k novému hřbitovu. Rozměr jednoho květináče je 120/40/80 cm, cena 
za jeden květináč činila 2.904,- Kč. Květináče byly osázeny keříky tavolníku 
japonského – ‚golden princess‘. 
 
Další velkoobjemové květináče budou v budoucnu pořízeny rovněž na parkoviště 
před úřad městyse a na parkoviště k místnímu kulturnímu domu. Věříme, že tyto 
velkoobjemové květináče zamezí vjezdu a parkování nákladních automobilů, a 
tím i poškozování nového povrchu parkovišť. 



ČISTĚNÍ KANALIZACE 
 
Touto cestou bychom rádi poděkovali Sboru dobrovolných hasičů v Ostrově nad 
Oslavou za pomoc při čištění zanesené dešťové kanalizace v ulici směr na 
Obyčtov, v ulici „Na dolním konci“ a u místního kulturního domu. Čištění proběhlo 
ve dvou dnech koncem května a počátkem června letošního roku.  
 
Členové místního sboru dobrovolných hasičů tuto práci vykonávali ve svém volném 
čase a zcela zdarma. Velmi si jejich pomoci vážíme. 
 

ÚKLID OBCE 
 
Děkujeme všem spoluobčanům, kteří nám pomáhají se sečením trávy a úklidem 
obecních pozemků kolem svých domovů. Vážíme si vaší pomoci. 
 

Kulturní výbor informuje 
Konec druhé světové války a osvobození naší vesnice od fašismu jsme si 
připomněli dne 9. května položením květin k pomníkům padlých ostrovských 
spoluobčanů před základní školou. Uctění této památky se účastnila paní 
starostka Dana Homolková a členky Kulturního výboru paní Eliška Šidlová a Květa 
Štočková. 
 

 
 

 



DÁRKY PRO ŠKOLÁKY 
 
Stejně jako v předchozích letech, připravil i letos Kulturní výbor pro děti, které v 
letošním školním roce opouští místní základní a mateřskou školu, dárečky na 
rozloučenou.  
 
S devíti školáky, kteří opouští pátou třídu místní základní školy, se rozloučíme 
pěknou knihou a čtrnácti budoucím prvňáčkům jsme na cestu do školních lavic 
připravili praktický dárek v podobě školních potřeb (box na sešity, pastelky, 
vodové barvy a plastelínu).  
 
Všem dětem přejeme, aby se jim v jejich nové škole líbilo, aby na nové škole 
našli dobré kamarády a aby poznali hodné pány učitele a paní učitelky. 
 

 
 
 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
 
V neděli 28. května ve 13 hodin paní starostka Dana Homolková spolu s 
předsedkyní Kulturního výboru Květou Štočkovou v zasedací místnosti místní 
hasičské zbrojnice opět vítaly nové občánky.  
 
Do řad ostrovských občanů bylo slavnostně přivítáno pět děvčátek a tři chlapci. 
Jednalo se o: 
 

• Julii Pelikánovou,  

• Petra Nováka,  

• Karolínu Cikovou,  

• Elenu Petrlíkovou,   

• Tomáše Homolu,  

• Tomáše Přichystala,  

• Nikolu Duškovou a 

• Amalii Tulisovou 
  
Děkujeme všem rodičům, kteří přijali naše pozvání a této malé slavnosti se 
zúčastnili. Poděkování patří také žákům místní základní školy i jejich učitelkám za 
připravený kulturní program. 
 

 
 
 
 

 
 
 



 
 

 



ŽIVOTNÍ JUBILEA 
 
Svá významná životní jubilea oslavili (pozn. všichni níže jmenovaní souhlasili se 
zveřejněním svého věku) 
 

• v dubnu 
o paní Bohuslava BRUNSTOVÁ z Ostrova oslavila 83 narozeniny   
o pan Vladimír HAVELKA z Ostrova oslavil 88 narozeniny 

 

• v květnu  
o paní Milada KOVÁŘOVÁ z Ostrova oslavila své narozeniny  
o pan Miloslav FILIP ze Suků oslavil 81 narozeniny   
o paní Olga ŠÍMOVÁ ze Suků oslavila 91 narozeniny  

 
Gratulujeme našim milým jubilantům k výročí a přejeme  
jen vše nejlepší, především zdraví, spokojenost a pohodu. 

 
 

POSLEDNÍ ROZLOUČENÍ 
 

Ve čtvrtek 4. května 2017 jsme se ve smuteční síni na místním hřbitově naposledy 
rozloučili s naší zesnulou spoluobčankou paní Ludmilou HUMLÍČKOVOU z Ostrova. 
Po zádušní mši a církevních obřadech byla uložena do rodinného hrobu na místním 
hřbitově. 

Upřímnou soustrast všem pozůstalým 
 

 
STŘÍPKY Z HISTORIE – SOUDY A TRESTY 

 
Již v roce 1293, vyňal král Václav II. členy Žďárského kláštera a poddané kláštera 
žijící v Novém Městě z pravomoci tamních úředníků a přikázal, aby byli provinilci 
souzeni ve Žďáře. O tomto nejstarším soudu je však nejméně informací. O 
„naučení“ – jak má soud v některých případech postupovat, žádal návod u 
Vrchního práva ve městě Brně. 
 
V létě roku 1572 byla ve Žďáře „spálena velká čarodějnice“ Marta Nejezchlebová. 
Ve Velké Bíteši je nejstarší záznam o procesu z roku 1419. Odsouzený byl za 
zločin rouhání, přibit jazykem k pranýři a do rukou mu byl dán nůž, aby se sám 
osvobodil. 
 
O hrdelním soudu v Radostíně (nad Oslavou) se žádné písemné doklady 
nezachovaly. U cesty na Kotlasy ho připomíná jen vrch „Šibeník“ a tři kříže se 
stejným názvem polní trati. 
 
Od roku 1390 – byl-li zmíněný soud, tak k němu tehdy náležel kromě Radostína i 
obce Kotlasy, Krásněves, Ostrov a České Bory. Tento soud, stejně jako soudy v 
Novém Veselí, Strážku, Nedvědici a v Horní a v Dolní Bobrové, zanikly ještě před 
reformou roku 1729. 



14. 1. 1615 bylo pro Žďárský soud vydáno „naučení“ za urážku na cti ve sporu 
mezi Havlem Tápalem, písařem a poddaným Tomáše Soběhrda a rybníkářem 
Tomášem Fialkou. Žalovanému rybníkáři se trestný čin nepodařilo prokázat, a tak 
byl osvobozen na „hrdelní zápis“, který znamenal závazek, že se za své uvěznění 
nebude v budoucnu mstít. Z tohoto je zřejmé, že za Tomáše Soběhrda, majitele 
Ostrova, náleželi ostrovští občané v soudním řízení do Žďáru. 
 
Po roce 1624, kdy byl Ostrov připojen ke statku v Novém Veselí, příslušel tam i v 
soudních sporech, pokud tam soud ještě byl. Popraviště bylo v blízkosti 
současného nového hřbitova jižně od Nového Veselí. 
 
Od roku 1709, kdy Ostrov přikoupil ke žďárskému klášteru opat Václav Vejmluva, 
příslušeli ostrovští pod tamní soud, a to i po roce 1729, kdy Karel VI. hrdelní 
soudy reformoval. Soud ve Žďáře existoval až do reforem, které provedla Marie 
Terezie v letech 1752–3. 
 
Do té doby byly ukládány provinilcům ukrutné tresty. Za vraždy, loupeže, 
žhářství, smilstvo nebo čarodějnictví odsouzený téměř vždy skončil na popravišti. 
U některých odsouzených k smrti, předcházelo ještě mučení – trhání kleštěmi, 
řezání pásů z těla, smýkání na popraviště a upálení. Časté bylo lámání kolem, 
nebo vplétání do kola, ženy utopeny. Za smilstvo a vraždu novorozeněte bývaly 
ženy zahrabány do země a probity kůlem. 
 
V roce 1673 byl ve Velké Bíteši vynesen rozsudek pro krádež, smilstvo a obcování 
s dobytkem. Odsouzenému byla uťata pravá ruka a měl být upálen společně se 
zabitou a rozčtvrcenou klisnou. Vrchnost jej omilostnila tak, že dostal trest stětí 
mečem a poté spálen. 
 
Podle „ponaučení“ apelační rady mohlo být u obžalovaných přikročeno k 
„útrpnému tázání“, které mělo několik stupňů – svazování, palečnice, tažení, až 
po „trápení horké“. V neděli a ve svátek se mučení neprovádělo. Pokud viník 
„tázání“ přežil, byl zápis výslechu zaslán apelační radě, která rozhodla o jeho 
vině či nevině. Do té doby mohl obviněný dostat od vrchnosti milost, ale pouze do 
rozpečetění rozsudku, poté již musel být trest vykonán. Ze záznamů se jeví, že 
místní soudy zajistili domnělého pachatele, provedly výslechy a na základě 
nařízení „vrchního práva“ rozsudek vykonaly. 
 
Popraviště bývalo zřízeno na vyvýšeném místě, kde kromě utopení byly popravy 
vykonávány. Tam také byly ostatky popravených zakopány společně s ostatky 
sebevrahů, což byla rovněž práce kata. 
 
Po roce 1754 zůstaly v platnosti jen hrdelní soudy v královských městech. Poslední 
záznam o popravě v Novém Městě je z roku 1721, kdy byla odsouzená „mečem na 
hrdle ztrestána“. 
 
V Křižanově si v roce 1726 vypůjčili kata z Velké Bíteše. 

 
Za kulturní výbor připravili: Květa Štočková, Eliška Šidlová a Josef Šidlo 



Výbor pro volný čas 
V letošním roce jsme potřetí pořádali tradici „Pálení čarodějnic“. Akce se konala 
za hasičskou zbrojnicí od 19 hodin. Pořádala ji mládež z naší vesnice „Mladí 
svišti“ (spolek založen Valerii Pelikánovou v loňském roce, v současné době má 
cca 8 nových členů ve věkovém rozsahu 13-17 let) a za podpory obecního úřadu. 
 
Účast byla velmi bohatá - akci navštívili občané všech věkových kategorii, což nás 
jako pořadatelé velmi potěšilo. Největší radost z pálení měli samozřejmě děti. 
Mládežníci si pro ně nachystali ČARODĚJNICI, malý oheň na opékání párků, 
hledání pokladu a občerstvení. 
 
Bezchybný podpal čarodějnice zajistili členové Dobrovolného svazu hasičů, kteří 
bedlivě pozorovali i další průběh pálení ohňů. Dospělým návštěvníkům na závěr 
akce zahrál na kytaru velmi pěkně Jiří Tlustý. Myslím, že se znovu tato jarní 
tradice vydařila a mám velkou radost, že se všichni příjemně pobavili. Výdělek z 
občerstvení bude použit na sportovní aktivity našich mládežníků. 
 
Velké poděkování patří: Obecnímu úřadu za podporu, mládežníkům za aktivní 
přístup, našim hasičům za precizní dohled nad akcí a panu Petrlíkovi za 
technickou pomoc při stavění čarodějnice                 

Valerie Pelikánová 

 
 

ZÁJEZD – FLORIA KROMĚŘÍŽ 
Již tradičně jsme s našimi spoluobčany vyrazili na prodejní výstavu květin. 
Tentokrát to bylo v sobotu 6. května na 41. ročník jarní Florie Kroměříž. Kromě 
shlédnutí bohaté květinové výzdoby a skvělého doprovodného programu, jsme 
také mohli nakoupit u stánků s potřebami pro dům i zahradu.  
 
Stihli jsme také prohlídku zrenovované Květné zahrady. I počasí nám přálo, takže 
věřím, že to pro všechny zúčastněné byl krásný den a v zájezdech tohoto druhu 
budeme pokračovat.                Jana Tlustá 



PLÁNOVANÉ AKCE 
 

 
 



JEDNODENNÍ TEMATICKÝ ZÁJEZD PRO ZÁJEMCE O HISTORII  
  
  
Datum:  sobota 12.srpna 2017 
  
Odjezd:  7,30 hod. od autobusové zastávky směr Praha 
  
  
Program:  

• v cca 9,30 hod. příjezd do Prahy, prohlídka Památníku Operace Anthropoid 
 

• procházka historickým centrem Prahy 
 

• Resslova ulice, návštěva chrámu svatého Cyrila a Metoděje – prohlídka 
Národního památníku hrdinů heydrichiády – posledního útočiště 
československých parašutistů po úspěšně provedeném vojenském útoku na 
zastupujícího protektora Reinharda Heydricha a mramorové desky se jmény 
příslušníků nekomunistického odboje 

 

• návštěva Galerie Tančící dům – 13 komnat První republiky – pro zájemce 
 

• V odpoledních hodinách odjezd, návrat v podvečerních hodinách do Ostrova 
  
Vstupné:   
 
Národní památník hrdinů heydrichiády:  

• Standardní 75 Kč 

• Snížené 35 Kč (studenti, důchodci, žáci I. stupně) 

• Rodinné 150 Kč (2 dospělí a 3 děti) 
  
  
Galerie Tančící dům:  

• Dospělí 190 Kč 

• Studenti do 26 let 100 Kč 

• Děti do 15 let, senioři 90 Kč 

• Děti do 3 let, držitelé ZTP průkazu - vstup zdarma  

• Rodinné vstupné (2 dospělí + 2 děti do 15ti let) - 380 Kč 
  
Příspěvek na dopravu: 200 Kč 
  
Průvodce: Mgr. Jolana Smyčková 
  
Zájemci o účast na zájezdu se mohou přihlásit na Obecním úřadě Městyse Ostrov 
nad Oslavou; na tel.: 720 366 586 nebo na smyckova.jolana@gmail.com do 25. 
července 2017. Prosím vždy ne sebe uveďte telefonický kontakt. 
 
 



Školní okénko 
Pojďte se s námi naposled v letošním školním roce ohlédnout za sportovními, 
vzdělávacími, kulturními a dalšími zážitky z akcí naší školy.  
 
 
Na začátku dubna si žáci 2. a 3. ročníku 
spolu s lektory ze žďárského Centra 
prevence vyzkoušeli „Kolik co stojí?“. 
Dozvěděli se, kde se peníze berou, kolik 
asi je jich potřeba do rodinného rozpočtu i 
na nákup běžných věcí a kdo byl šikovný, 
zbylo mu i na dárek pro sebe, rodinu nebo 
kamarády. 
 
 
      
Starší žáci zase pro změnu vyrazili do Žďáru nad Sázavou, podívat se do KD do 

Modelového Království. Prozkoumali 
podrobně všechny vlakové soupravy, 
vlaková nádraží a každou figurku, stavbu i 
další drobné rekvizity, kterých bylo ke 
zhlédnutí opravdu hodně. Někteří dokonce 
poznali i postavy a scény z různých 
českých filmů.   
       
Začátek května byl ve znamení soutěží. 
Nejprve se zástupci pátého ročníku 
zúčastnili dopravní soutěže ve Žďáře nad 

Sázavou, kde se umístili na krásném 3. místě a postoupili do kola okresního. Tam 
skončili dokonce na místě druhém! 
       
Tanečníci country kroužku se sice na 
mistrovství ČR v country tancích do 
finále neprobojovali, ale vzhledem 
k vysoké celorepublikové konkurenci 
byla už účast v této soutěži 
úspěchem.  
 
Projevit tanečníkům podporu až do 
Znojma přijeli i někteří jejich rodiče, 
sourozenci i prarodiče a při jejich 
vystoupení jedno oko nezůstalo suché.  
 
 
 
 
 



Naše škola si velmi zakládá na budování 
vztahů žáků ke knížkám a ke čtení, a to už od 
prvních ročníků. I proto vyrazil 1. – 3. ročník 
do Žďáru nad Sázavou na aktivitu 
celorepublikového projektu Čtení dětem, 
kam přijelo několik pražských umělců. 
Dopoledne plné čtenářských aktivit, scének, 
her a soutěží uteklo jako voda. Vždyť všichni 
už dávno dobře víme, že kniha je přítelem 
člověka.  
 

Jak se starat o kozí farmu, čím kozy 
krmit, jak je podojit a jak z jejich mléka 
zpracovat tvaroh, sýr nebo syrovátku, 
jsme se naučili v Lozicích na kozí farmě. 
Na kraji malé vesnice jsme se o životě na 
farmě dozvěděli spoustu informací nejen 
z vyprávění. I my sami jsme si vyzkoušeli, 
jestli zvládneme podojit kozu a všichni 
jsme si z nadojeného mléka zkusili 
vyrobit svůj vlastní kozí sýr.     
       
 
Ani u vítání našich malých občánků jsme opět nemohli chybět, a i tentokrát jsme 
si pro ně připravili pásmo básniček, říkanek, písniček, veršíků a dokonce i na 
klarinet dvě skladby z pohádek. 
 
Pro Den dětí jsme si vybrali místo, kde se o nás vždycky 
dobře starají a tím je ekologické centrum v Balinách. 
Programy „Nech brouka žít“ a „Čmelda Brumda“ nás 
naučily hodně o hmyzu kolem nás a v rámci sbírání 
informací např. o broučcích, pavoučcích nebo motýlech 
jsme si se zkumavkami v rukách zahráli i na 
entomology. Když k tomu přidáme ještě krásné počasí, 
které nám přálo, byl to moc hezký den.  
 
ZOO v Jihlavě je další místo, kam se rádi vracíme. 
Program jejich environmentálního centra PodpoVRCH 
byl tentokrát o šelmách. Cestovali jsme s obrázky šelem 
po mapě, dotkli se srsti šelem z nastřádaných kůží 
bývalých obyvatel ZOO, prozkoumali vybělené lebky 
některých z nich a prohlédli si i živé šelmy v klecích 
jihlavské ZOO.  
 
Až rytíř Fragment s chotí opět pasují naše prvňáčky na čtenáře a paní učitelky 
rozdají vysvědčení, už si jen popřejeme krásné prázdniny a v září na shledanou! 
 



Z mateřské školy 
 

VELIKONOČNÍ ODPOLEDNE S BABIČKOU A DĚDEČKEM 
    
V Mateřské škole jsem 5. 4. 2017 uspořádali „Velikonoční odpoledne pro 
prarodiče“. Děti upekly jidáše a paní kuchařky připravily pohoštění formou 
pomazánek z tradičních velikonočních surovin. Babičkám a dědečkům jsme 
předvedli krátké velikonoční vystoupení. Poté následovalo společné tvoření. 
Vyrobili si barevné slepičky, malovaný květináč a kdo měl zájem, mohl si z 
připravených vrbových proutků uplést pomlázku. Kdo nechtěl tvořit, mohl si se 
svými vnoučaty jen tak pohrát. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ČARODĚJNÝ REJ V MATEŘSKÉ ŠKOLE 
 

Jako každý rok, tak i letos jsme se 
nachystali program na školkové dopoledne 
plné čarodějnic a čarodějů. Netušili jsme 
však, že ranní probuzení bude do sněhové 
nadílky. To jsme ještě neviděli, abychom 
pálili čarodějnice na sněhu. Proto jsme 

museli program přesunout do vnitřních prostor školky. Děti si i přesto 
dopoledne s létáním na koštěti, prolézáním pavučinou, ochutnávání ježibabích 
pochoutek, hledáním hada v kouzelné jeskyni, užily, jak se sluší a patří pro 
každou čarodějnici. 
 

 
 
 

ÚSPĚCH VE VÝTVARNÉ SOUTĚŽI S JOVI 
 
Na jaře jsme se zapojili do velké výtvarné soutěže, kterou vyhlásila společnost 
SEVT. 
 
Zadání znělo – vytvořte výtvarný projekt na téma barvy kolem nás. Inspirujte se 
přírodou, květinami, zvířaty, čímkoli vás napadne. Využít můžete jakoukoli 
techniku. 

Jak se lítá na koštěti? 
Jak se straší malé děti? 
Jak připravit nápoj lásky? 
Jak se změnit v hodné krásky? 
 



 
V době vyhlášení soutěže jsme se 
věnovali Sluneční soustavě, proto 
naše rozhodování o názvu projektu 
nebylo dlouhé.  
 
S dětmi jsme vytvořili 7 výtvarných 
technik na téma „Vesmír a naše 
planeta Země“ a poslali je do 
soutěže.  
 
V květnu nám přišel e-mail, že 
jsme vyhráli. Odměna byla opravdu 
velká, vyhráli jsme výtvarné 
potřeby v hodnotě 3 200,- Kč. 
 
 

 

BESEDA O MYSLIVOSTI 
 

Dne 25.4.2017 se konala v naší MŠ beseda na téma „Myslivost.“ Povídání paní 
Silvie Klusáčkové bylo velice hezké a zajímavé. Dozvěděli jsme se mnoho nových 
informací o známých i méně známých zvířatech, jak jim pomáhat a čeho se v 
kontaktu s nimi vyvarovat. Také nám přiblížila náplň práce myslivce a její psí 
pomocnice Akinky. Pokládali jsme zvídavé otázky, na které nám Silva odpovídala. 
Nechyběla ani ukázka skladeb, zahrané na lesnici, které se hrají na mysliveckém 
honě. Děti měly velkou radost z vypreparovaných lesních zvířátek a loveckých 
trofejí, které si mohly zblízka prohlédnout. 
 

 
Děkujeme paní Silvii Klusáčkové za krásné a zajímavé dopoledne. 

 



PODĚKOVÁNÍ RODIČŮM 
 

Mnohokrát děkujeme tatínkům za jejich ochotu a čas při opravě zbývající části 
chodníku.  
 
Opravy se zúčastnili: Veselý Jiří, Dvořák Jan, Souček Jaroslav, Kubíček Martin, 
Uchytil Petr, Beneš Petr, Kukeně Jiří, Mokrý Jiří. 
 
Dále děkujeme paní Daně Bartákové, Janě Tlusté, Gabriele Drlíčkové, Dagmar 
Pálkové, Zdeňce Plevové, Věře Musilové, Silvii Štegnerové a Markétě Jurkové za 
finanční dar z jarního tvoření v částce 3 126,- Kč.  
 
Tyto peníze jsme použili na nákup nových hraček na školní zahradu a stromků. 
 
Ještě jednou všem jmenovaným děkujeme. 
 
 

 
 

Děti a kolektiv Mateřské školy Ostrov nad Oslavou 

 

 
 

  



Skautský oddíl Ještěrky 
 

POZNÁVÁME OSTROV A OKOLÍ 
 

Přestože je hlavním tématem letošního roku Cesta kolem světa, nezapomínáme 
ani na Ostrov a jeho nejbližší okolí. Tentokrát jsme v rámci schůzky navštívili 
teletník ZP Ostrov. Průvodkyní nám byla Silvie Štegnerová, které tímto děkujeme 
za zajímavý výklad. Také děkujeme panu Petrlíkovi, že nám prohlídku umožnil. 
 

 
 

NÁVŠTĚVA OBROKU 
 
Zástupci našeho oddílu se zúčastnili celorepublikového setkání skautů a skautek 
Obrok. To letošní se konalo druhý červnový víkend v Trutnově a účastnilo se ho 
téměř 1500 skautů. Obrok si klade za cíl inspirovat vedoucí k dalším aktivitám, 
výměnu zkušeností a navazování nových kontaktů v rámci skautského hnutí. 
 
Jedna z našich vedoucích, Jana Tlustá, se do programu Obroku zapojila aktivně 
s prezentací kampaně na podporu hlasitého předčítání – Celé Česko čte dětem, 
které se již osm let dobrovolnicky věnuje. 

 
 

Tým vedoucích skautského oddílu 

  



 
 

  



Senioři, čtěte! 
 
Od začátku letošního roku do 10. května evidují policisté v Kraji Vysočina 
jedenáct případů, kdy se pachatelům podařilo okrást seniory. Za kalendářní rok 
2016 policisté těchto skutků v našem kraji zaznamenali na padesát. Pachatelé se 
přitom snaží vylákat peníze od starších lidí různými způsoby. V poslední době je 
velmi častá legenda o vrácení různých přeplatků za dodávky elektřiny, vody nebo 
plynu. Způsobů, jak se zloději mohou dostat do bytů a rodinných domků, je více.  
 
Podvodníci se vydávají například za pracovníky různých energetických 
společností. Poškozenému uvedou, že na jeho odběrném místě je evidován 
nedoplatek za odebraný plyn, elektřinu či vodu, a požadují po něm, aby zaplatil, 
s výhružkou odpojení energií. Senioři většinou pod tímto nátlakem požadovaný 
finanční obnos zaplatí. 
 
Je třeba, aby si lidé uvědomili, že komunikace mezi energetickou společností a 
zákazníkem probíhá v dnešní době písemnou formou prostřednictvím České pošty. 
Může se samozřejmě stát, že nedojde k zaplacení zálohy za odebrané energie ze 
strany zákazníka. 
 
V tomto případě zákazník dostane poštou upomínku, případně další, kde je již 
upozorněn na možnost odpojení od dodávek energií. Rozhodně za zákazníky ale 
nechodí žádný pracovník těchto firem s tím, že by vybíral nedoplatky nebo vracel 
přeplatky za odebrané energie. 
 
Pachatelé se především pod výše uvedenými legendami snaží dostat do bytu či 
domu oběti. Jakmile se podvodník dostane do bytových prostor, tak velmi rychle 
lokalizuje prostor, kde má senior uloženy své úspory, a následně je odcizí. Pro 
tento případ policisté doporučují nemít doma velké finanční obnosy a samozřejmě 
nikoho cizího si do bytu ani do domu nepouštět. Bylo by dobré, kdyby každý 
senior měl ve svém mobilním telefonu uložené číslo například na starostu obce, 
své dospělé děti a na Policii České republiky. V případě, že dojde k takové 
situaci, kdy u dveří stojí neznámý člověk a chce se dostat pod nějakou záminkou 
do bytu, může senior zavolat přímo těmto osobám a požádat je o pomoc nebo 
alespoň o radu. 
 
Policisté by chtěli na seniory důrazně apelovat, aby byli ve vztahu k cizím lidem 
nebo k osobám, u nichž si nemohou osobně ověřit jejich totožnost, více 
obezřetní. 
 
Senioři by neměli otevírat dveře domu nebo bytu, aniž by se předem přesvědčili, 
kdo za nimi je. 
 
V žádném případě by neměli neznámé osoby zvát do svých domovů a při každém 
opuštění domu by za sebou měli uzamknout dveře. 
 
Pokud je telefonicky kontaktuje příbuzný a žádá je o půjčení peněz, měl by si 



senior tuto informaci vždy ještě před předáním hotovosti osobně ověřit. Je také 
vhodné trvat na předání peněz přímo tomu člověku, který o půjčku požádal. 
Vydání peněz neznámé osobě s sebou totiž nese velké riziko. 
 
Je důležité mít na paměti, že pachatelé jsou velmi dobře připravení a budou o 
krok před vámi. Dokážou velmi rychle reagovat i na nečekané situace, nevypadají 
většinou na první pohled podezřele, mají příjemné vystupování, jsou 
komunikativní, milí, slušně oblečení a působí dobrým a seriózním dojmem.  
 
Krajské ředitelství policie kraje Vysočina 
Kancelář ředitele 
Oddělení tisku a prevence 
nprap. David Linhart 
vrchní inspektor 
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